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VÍTALI SME MÁJ NAŠA  
FOTOREPORTÁŽ 

V  sobotu  28. apríla sa opäť zišli občania obce pri sv. 
Vendelínkovi, aby privítali najkrajší mesiac roka MÁJ- 

postavením spoločného obecného  MÁJA. Rezké melódie dychovej 
hudby Inovčanky prilákali nielen občanov, ale aj zvedavých 
okoloidúcich. Žiaci a žiačky v prekrásnych ľudových krojoch vyzdobili 
máj. Za zvuku fanfár a potlesku občanov ho naši športovci- futbalisti 
postavili. Pod vysokým zeleným májom starosta obce privítal čo 
najsrdečnejšie všetkých občanov a prejavil radosť z toho, že zostali 
i naďalej verní tejto novodobej tradícii. Zdôraznil, že prekrásny MÁJ , 
ktorý zdobí našu obec, je symbolom prichádzajúcej jari, lásky, 
spolupatričnosti a vzájomnej znášanlivosti.  Veľkým potleskom 
vyjadrili občania radosť a spokojnosť z danej akcie. Všetci svorne 
odchádzali na nádvorie reštaurácie Papagáj. Tu vďaka sponzorom 
pokračovali oslavy vítania MÁJA za príjemných melódií dychovej 
hudby Inovčanky. 
       Každodenný pohľad okoloidúcich na obecný MÁJ pripomínal 
všetkým tie krásne a príjemné chvíle, ktoré opäť spojili občanov  
s cieľom zachovávať ľudové zvyky a tradície! 

Redakcia 

 RM 

P.Marek 

 Naši muži to s postupom do vyššej súťaže myslia vážne, o čom 
svedčí i to, že sa v súťaži držia na 1. mieste s náskokom 2 bodov pred 
Šulekovom a Dvorníkmi, keď na jar neprehrali ešte žiadne stretnutie. Do 
konca súťaže zostáva odohrať ešte 5 stretnutí. Každé z nich bude 
náročné, čo si uvedomujú i samotní hráči a celý realizačný tým, ale 
zápasom sezóny a zrejme aj zápasom, ktorý rozhodne o postupujúcom, 
bude zápas 17.6.2007 v Šulekove. 
 V družstve dorastu, ktoré je na 9. mieste, sa prejavuje 
nedostatokhráčov, ale i fakt, že chlapci po prechode zo žiackej kategórie 
do dorastuešte futbalovo nedorástli. Lepšie výsledky by mali prísť o 1 - 
2 roky, ak hráči budú pokračovať v kladnom prístupe k tréningovému 
procesu ako doteraz. 
 Žiaci, podobne ako dorast, sú na 9. mieste. Výborné výkony, keď 
súperovi nadelia 15 gólov, striedajú slabé výkony. I tu, pri nastúpenej 
kvalitnej práci s mužstvom, je možné očakávať zlepšenie výkonov. 
 K tomu, aby na Banke vyrastali dobrí futbalisti, je nutné začať 
pracovať s deťmi už v ich skorom veku. Z toho dôvodu vedenie OTJ 
Banka založilo tzv. prípravku pod vedením Ing. Miroslava Semana kde 
sa najmladší futbalisti učia všetko to, čo je potrebné, aby z nich raz boli 
kvalitní hráči. Prípravku v súčasnosti navštevuje 10 talentovaných detí, z 
ktorých tí najlepší už na jeseň oblečú dres žiackeho družstva. 
 Dievčatá pokračujú na jar vo výborných  výkonoch, keď z 8 zápasov 
získali 15 bodov za 4 výhry a 3 remízy s oveľa skúsenejšími mužstvami 
a atakujú Slovan Trenčianske Teplice na 4. mieste. O celkovom 
umiestnení rozhodne 19. a 20. kolo, kedy dievčatá odohrajú zápasy s 
druhými Selcami a s prvým Žiarom nad Hronom. Družstvo sa doplnilo 
novými hráčkami z Banky. Sú to Zuzana Julínyová, Andrea Švecová, 
Petra Vdoviaková, Tatiana Sláviková, Marianna Mikušová, Ivana Pišná, 
Jana Simová a Dušana Pavlovičová. Tieto dievčatá, z ktorých niektoré 
už nastúpili v zápase 1. ligy proti Žiline, budú po absolvovaní letnej 
prípravy prínosom pre dievčenský futbal.  
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Starosta  obce  
srdečne pozýva všetkých občanov na  

 

OTVORENIE  
LETNEJ KÚPEĽNEJ SEZÓNY 

 

Sobota 2. júna  2007    
 

Naša obec sa už po piatykrát môže prezentovať                                                                             
v slávnostnom sprievode pri otváraní letnej kúpeľnej sezóny. 

V sprievode opäť nebudú chýbať predstavitelia obce,  
dychová hudba Inovčanka, krojovaná skupina žiakov ZŠ                                                             

a naši športovci. Radi privítame v sprievode  za obecnou                                                                                
zástavou  čo najväčší počet občanov, folklórnu skupinu 
pánov Klampárovcov, ženy v krojoch ako i podnikateľov 

obce, ktorí môžu prezentovať svoje služby. 
Zraz účastníkov sprievodu je   

o 9,30 hod. na futbalovom ihrisku. 
Príďte a pomôžte zviditeľniť svoju obec ! 

VÝBOR US BANKA OZNAMUJE 
  
Členovia výboru Urbárského spoločenstva Banka na svojom riadnom  
zasadaní zo dňa 7.4. a 12.5. 2007 prijali nasledovné uznesenie: 
 
 1. Vzhľadom k vzniknutej situácii, že do dnešného dňa neodovzdal 
predchádzajúci vybor prehľad  hospodárenia a nakladania s finančnými 
prostriedkami za uplynulé obdobia a pani RNDr.  Lackova výsledky 
svojej nelegálnej činnosti za rok 2006, nemôže nový výbor zvolať 
výročnú členskú schôdzu, kde by mohol informovať svojich členov o 
činnosti výboru za rok 2006. 
2.  Určil komisiu na čele s p. Róbertom Uhrinom, ktorá  bude evidovať 
žiadosti na drevo pre členov US. Po odsúhlasení množstva určeného na 
ťažbu dreva lesným hospodárom, výbor určil nasledovné kritériá predaja: 
• Budú uprednostnení zaujemci, ktorí sa zúčastnia brigády výsadby 

nových stromčekov. 
• Budú uprednostnení záujemcovia, ktorí majú vysporiadané vlastnícke 

vzťahy v US a  drevo ešte neobdržali. 
3. Vyzval predchádzajúci výbor, aby dodatočne vystavil daňové priznania 
pre Daňový úrad Piešťany za všetky roky  svojej činnosti a tak znížil 
výšku hroziacej  pokuty pre US za nesplnenie tejto  zákonnej  povinnosti. 
4. Vyzval pani RNDr. Lackovú, aby urýchlene odovzdala všetku agendu 
US (nájomné zmluvy, pokladňu) a  výsledky svojej nelegálnej činnosti za 
rok 2006 výboru US Banka a na vlastné náklady urobila účtovnú 
uzávierku a podala dodatočne daňové priznanie na Daňový úrad za rok 
2006. 
5. Určil komisiu na prehodnocovanie všetkých nájomných zmlúv pod 
vedením Ing. Michala Rusnáka, ktorá začne svoju činnosť odovzdaním 
agendy od  RNDr. Lackovej. 
6. Určil termín výborových schôdzí vždy prvú sobotu v mesiaci o 19.00 (v 
areáli materskej škôlky), kde každý člen US Banka môže osobne prísť a 
predniesť svoje pripomienky, pripadne svoje výhrady. 
7. Vyzýva všetkých občanov Banky, aby nevyvážali smeti na pozemky vo 
vlastníctve US Banka. 
Ak sa ešte uvedené prípady vyskytnú, výbor US bude tvrdo uplatňovať 
zákony SR. 

                            Výbor US Banka  

Hlásnik  obce  Banka –   mes ační k vydá va O be c ný  úrad  B anka.   
Redakčná rada:  Ján Benka,  Mgr. Helena Hrdinová,  Mgr. Terézia Janečková,  

Mgr.  Sylvia Molnárová,  Ing.  Michal Rusnák  a  Dušan Slovák.  
Uzávierka príspevkov vždy 20-teho v mesiaci. E-mail: hlasnik.banka@gmail.com. 
V y h r a d z u j e m e  s i  p r á v o  r e d a k č n e j  ú p r a v y  p r í s p e v k o v  !  

F U T B A L 

V znamení slnečnice 
 

Tak ako v aprílových dňoch kvitli na našich hrudiach narcisy, 
v máji sme videli ľudí so slnečnicami. 
       Sclerosis multiplex. Znie nám to ako čarodejnícke zaklínadlo 
a niekedy aj tak pôsobí. Človek stráca stabilitu, pohyby tela môžu byť 
nekoordinované, zasahuje i rečové, zrakové a iné orgány. Je to ochorenie 
centrálneho nervového systému, ktorého presnú príčinu vzniku 
nepoznáme a postihuje ľudí hlavne v produktívnom veku od 20 do 40 
rokov. 
       Na Slovensku žije asi 5 000 ľudí s touto diagnózou. Aj oni 
potrebujú našu pomoc a spolupatričnosť. Ak môžeme, pomôžme! 

V mene regionálneho Klubu SM Piešťany ďakujeme našim 
deviatakom za pomoc pri organizovaní tejto humánnej, ale ešte málo 
známej akcie. 

Poďakovanie 
 

Vážení   spoluobčania, 
 

Klub sclerosis multiplex, pre ktorý bola na Banke dňa 15. mája 
uskutočnená verejná zbierka, Vám veľmi pekne ďakuje za poskytnutie 
financií. Je až úžasné, ako sa k tomuto postavili OcÚ Banka a ZŠ 
Banka. V našom klube je polovica ľudí, ktorí nie sú schopní túto 
činnosť sami vykonávať.  Ďakujeme za pomoc! 

Za klub SM Ďurčeková 

OZNAM 
NOHEJBALOVÝ KLUB BANKA organizuje v sobotu 
7.7.2007 III. ročník turnaja amatérskych 3-členných 
družstiev V NOHEJBALE O POHÁR STAROSTU. Bližšie 
informácie v pozvánke v budúcom čísle.  



 

 

Dňa 17. mája   2007 o 18.30 hod. 
sa v zasadačke Obecného úradu 
na Banke   uskutočnilo v poradí 
piate    riadne zasadnutie 
Obecného zastupiteľstva obce 
Banka, ktoré   prerokovalo a schválilo: 
• Zámennú zmluvu medzi obcou Banka a spoločnosťou IFF a.s., 

Lesná ulica 12, ktorá sa dotýkala zámeny pozemkov v lokalite 
Červená veža p.č. 1267/1 o výmere 45693 m2, druh pozemku 
ostatná plocha a p.č. 1284/1 o výmere 30000 m2, druh pozemku 
ostatná plocha spolu o výmere 75693 m2 za za pozemky 
v lokalite Ahoj t.j. 1902/4, 1902/5, 1902/6, 1906/6, 1906/7, 
1906/8, 1947/1, všetky s druhom pozemku lesný pozemok 
v podiele 6/10 čo činí výmeru 77476 m2 a pozemkov p.č. 
1904/13, 1904/2 a 1904/3 o celkovej výmere 99220 m2 s druhom 
pozemku trvalý trávny porast spolu o výmere 166696 m2. 

• Majetkoprávne vysporiadanie pozemkov, p.č. 2010/10 o výmere 
48  m2, v užívaní  p. M. Molnárovej, bytom Karpatská 10,  p.č. 
2010/29 o výmere 87 m2 v  užívaní  p. M. Kuklišovej, bytom 
Horný Majer 10 a p.č. 2010/18 o výmere 8 m2 v užívaní  L. 
Záhumenského bytom Horný Majer 12, všetko ostatná plocha 
(jarok) za cenu 70.- Sk/ m2. 

• Odkúpenie pozemkov s príslušenstvom a to  p.č. 663 o výmere 
199  m2 a p.č. 661 o výmere 122  m2 druh pozemku – zastavaná 
plocha od p. M. Brezulovej, bytom E.F.Scherera 24 , Piešťany,  
pre obec Banka za cenu 1000.-Sk/m2. 

• Schválilo osadenie reklamnej tabule o rozmere 80x100cm 
(minimálne 1,5 m od chodníka) pre firmu PEMAB, Peter Behul, 
Krajinská 44, 921 01 Piešťany, pri Vápenickom potoku za ročný 
prenájom 2000,- Sk. 

 
Obecné zastupiteľstvo prerokovalo: 

 
• Žiadosť Š. Samuhela a  spol. 
o vyčlenenie spoluvlastníckeho 
podielu zo spoločnej p.č. 1422/1 
a 1422/2 v spoluvlastníctve  obce 

Banka,  prípadne odkúpenie spoluvlastníckeho podielu obce 
Banka v uvedených parcelách. Nakoľko v súčasnosti prebieha 
ešte iba delimitácia a zápis vlastníctva  na obec Banka, OZ 
odporučilo zaoberať sa  žiadosťou až po zápise vlastníctva  na LV 
obce Banka. OZ zároveň odporučilo záujemcom o odkúpenie 
obecného podielu  predložiť k ďalšiemu rokovaniu  zmluvu 
o vysporiadaní spoluvlastníckeho podielu medzi všetkými 
spoluvlastníkmi. 

• Žiadosť PaedDr. Jarmily Brňovej, bytom Karpatská 10, Banka 
o odpredaj pozemku za účelom výstavby zariadenia pre 
dôchodcov. Nakoľko obec nevlastní vhodný pozemok 
o požadovanej výmere odporučilo OZ obrátiť sa p. Brňovej na 
súkromných vlastníkov pozemkov. 

• OZ ďalej prerokovalo žiadosť firmy 4 all  Trade, s.r.o 
o predĺženie nájomnej zmluvy na stánok „Mixík“ pri 
Vendelinkovi. OZ odporučilo zmluvu predĺžiť až  po splnení 
určitých  hygienických požiadaviek. 

• Žiadosť Poľovnej spoločnosti Striebornica o obmedzenie činnosti 
motokrosovej dráhy v Seništiach ako i prejazdu terénnych 
motocyklov po lesných cestách. OZ odporučilo riešiť uvedené 
problémy v zmysle platných právnych predpisov. 

• OZ odporučilo osadiť spomaľovač na Podhorskej ulici. V rámci 
programu obnovy dediny a v súvislosti s pridelením dotácie na 
Náučno-turistický chodník odporučilo OZ osadiť 2 altánky a 4  
informačné tabule na trase Hlavina, Sedlo Havran a Obrázková 
hora.  

Obecný úrad informuje 

11 . mája sa 
z i š l i 

mamičky a babičky 
v kultúrnom dome, 
aby sme si ich uctili 
v deň ich sviatku. 
Z úst starostu obce 
si vypočuli  slová 
vďaky  za ich 
n a m á h a v ú 
a obetavú prácu, za 
i ch  význ a mn é 
postavenie v rodine 
a v spoločnosti. 
Ani tento rok 
n e c h ý b a l i  n a 
oslavách  Dňa 
matiek  det i 
z materskej školy. 
V preplnenej sále 
kultúrneho domu 
im tlieskali mamy, 
b a b i č k y , 
prababičky ale aj 
oteckovia. 
     Celý ich program bol popretkávaný ukážkami tanca, 
spevu, ale i hovoreného slova. 
Z detí vyžarovala úžasná dynamickosť a súhra, ba i 
„zodpovednosť“, aby svojím vystúpením presvedčili 
najbližších.  S pôžitkom sme sledovali, ako vedia narábať 

s  mikro fó no m, 
a k o b y 
n a p o d o b ň o v a l i 
dospelých. Celé 
vystúpenie pôsobilo 
veľmi emotívne 
a  d o j í m a v o . 
Samozrejme, ich 
výkon pri tomto 
vystúpení musel 
n iekto  náleži te 
a  z o d p o v e d n e 
pripraviť. O celé 
toto  „divadielko“, 
ktoré trvalo takmer 
hodinu, sa postarali 
pani učiteľky našej 
MŠ p. J. Gabrišová, 
p. T. Sláviková, p. A. 
Vetríková a p. M. 
Motyčková. Patrí im 
za to poďakovanie.  
     P o ď a k o v a n i e 
taktiež patrí žiackej 

dychovej hudbe pod vedením p. učiteľa J.Benku, ktorí 
každoročne prekvapia  bohatým repertoárom ľudových 
piesní. Svojím vystúpením rozžiaria oči, rozbúchajú srdcia 
prítomných  a navodia príjemnú atmosféru.  
       Nech kytica vďaky, ktorú svojím vystúpením uvili všetci 
účinkujúci, vonia našim mamám po celý rok! Redakcia 

Škôlkári sa zaskveli 

47. časť – Záver seriálu 
 

    Seriál o histórii Banky sa skončil. Čitatelia 
boli počas štyroch rokov oboznamovaní o tom, 
čo sa udialo na území našej obce v dávnych 
časoch – v dobe kamennej, bronzovej i rímskej, 
ďalej po príchode Slovanov na naše územie (o 
hrade Bana, o vzniku obce Banka, o kostole sv. 
Martina, o živote obyvateľov, 
o zemepánoch Banky, o Banke v období 
Rakúsko – Uhorskej monarchie a pod.). 
Potom nasledovali najnovšie dejiny Banky 
(obdobie 1. Československej republiky, 1. 
Slovenskej republiky, obdobie po 2. 
svetovej vojne) a nakoniec najnovšie 
dejiny až po súčasnosť.  
    Na území našej obce v minulosti žili 
ľudia s rôznymi osudmi, so svojimi 
dennými radosťami a starosťami. 
V súčasnosti sme tu my, ale aj nás čaká 
postupný vstup do histórie. 
    O históriu sa ľudia zaujímajú z rôznych 
dôvodov. Niektorí sú iba zvedaví na to, ako žili 
naši predkovia. Ďalší si chcú obohatiť svoje 
vedomosti, získať systematické poznatky 
z histórie a preto sa zaujímajú o významné 
udalosti a osobnosti minulých dôb. Sú však aj 
čitatelia, ktorí sa nad históriou zamýšľajú 

a chcú sa z činov našich predkov poučiť. 
    Ak totiž chceme život našich predkov 
pochopiť, tak sa musíme vžiť do podmienok, 
v akých kedysi žili. V minulosti bola veda, 
technika a ľudské poznanie na nízkej úrovni, 
obyvateľstvu sa žilo ťažko. Ľudia hromadne 
umierali počas epidémií, sužovali ich rôzne 
prírodné katastrofy (povodne, požiare, 

v prípade neúrody hladomor), počas vojen ale 
i mimo nich vládlo bezprávie, ochrana 
obyvateľstva bola mizivá a pod.  
    Územie Banky bolo v minulosti z hľadiska 
osídlenia a strategického významu dôležitou 
oblasťou. Kto sa tu usadil, tak žil pri rieke 
a pritom jeho príbytok povodne neohrozovali, 
v blízkosti boli termálne pramene, neďaleko sa 
nachádzali významné cesty, bolo to vhodné 

miesto na výstavbu hradu a pod. V období 
feudalizmu až do konca 13. stor. tu bolo 
administratívne, hospodárske a  vojenské 
centrum tunajšieho regiónu, ktorému patrili 
rozsiahle územia aj na pravej strane Váhu. 
    Seriál o histórii Banky sa síce skončil, ale 
stále je ešte o čom písať. V nasledujúcich 
číslach nášho mesačníka sa vrátime znovu do 

minulosti. Jednak si budeme rozširovať 
doterajšie poznatky o  významných 
udalostiach, osobnostiach a  objektoch 
v období pred vznikom i  po vzniku obce 
Banka, ale tiež na základe faktov budeme 
hľadať aj súvislosti a  uvažovať o tom, čo 
sa v skutočnosti kedysi udialo.  
    Stále sú tajomstvom zahalené 
dejiny hradu Bana (miesto, čas vzniku 
a zániku), kostola sv. Martina a pod. 

Ďalšie témy neboli zatiaľ ešte spracované ako 
napr. obecný cintorín, židovský cintorín, vojaci 
a padlí v 1. svetovej vojne a pod. K tomu je 
však potrebné získať ďalšie písomné materiály, 
či už z múzea a archívov alebo od obyvateľov 
Banky. Pomohli by najmä informácie od 
najstarších občanov obce.  
 

                     Ing. Alexander Murín 

DEJINY BANKY  

OD NAJSTARŠÍCH ČIAS  

PO SÚČASNOSŤ 

• 28. apríla sa uskutočnilo diecézne kolo biblickej olympiády, 
v ktorom sa naše družstvo N. Lúčna, M. Jankech a Z. Julínyová 
umiestnilo na 2. mieste a obhájilo pozíciu našej školy z minulého 
roku. Za prípravu a odvoz žiakov ďakujeme Mgr. D. Lúčnej. 

•  Ako sme sa mohli dočítať aj v čísle 19 
Piešťanského týždňa 2. mája 2007 sa 
žiaci 5. a 6. ročníka v Mestskej knižnici 
Piešťany           zúčastnili               besedy  
s    Dr. Gabrielou Škorvankovou, 
dramaturgičkou a scenáristkou, ale 
hlavne priateľkou našej najprekladanejšej 
autorky slovenskej literatúry Kláry 

Jarunkovej, ktorá by sa v apríli 2007 dožila 85 rokov. Hovorí sa, že 
najlepšie nás poznajú naši priatelia. Rozprávanie bolo pre našich 
žiakov veľmi zaujímavé, čo dokázali aj svojimi otázkami, ktorým 
nebolo konca. V rámci besedy si prezreli aj výstavu z tvorby K. 
Jarunkovej i predmetov z rodinného prostredia. Zároveň mali možnosť 
vidieť výber ilustrácií akademickej maliarky Daniely Zacharovej –
Jarunkovej, jedinej dcéry spisovateľky, ktorá ju inšpirovala 
k napísaniu najvydávanejšieho diela spisovateľky s názvom Jediná. 
• Vedenie školy ďakuje: 

• Nohejbalovému klubu Banka za obnovenie čiar na školskom 
ihrisku. 

• Pánovi Michalovi Klampárovi ml. za pomoc pri výrobe 
a osadení dosiek k basketbalovým košom na školskom ihrisku, na 
ktorých sa už podpísal ničivý zub času. 

• Pani Simone Mackovej za obnovu kvetinových obrazov na 
chodbe na prízemí. 

• 11. mája sa žiaci našej školy zúčastnili školských majstrovstiev 
kraja v Orientačnom behu. Z chlapcov najlepšie umiestnenie na 9. 
mieste získal Adam Móczi a z dievčat Tatiana Sláviková získala 15. 
miesto. 
• Na školských majstrovstvách kraja v Letnom biatlone žiakov 
a študentov ZŠ a SŠ dňa 22. mája 2007 sa družstvá chlapcov i dievčat 
umiestnili na 4. miestach. Najlepšie sa umiestnili: z chlapcov Róbert 
Uhrin na 8. mieste a z dievčat Zuzana Julínyová na 7. mieste. 
• Vedenie školy ďakuje všetkým, ktorí poskytli historické fotografie 
zo života školy na výstavu pri príležitosti 70. výročia školy. 

ZO ŠKOLSKÝCH LAVÍC 

Pozvánka 
Srdečne pozývame všetkých bývalých žiakov,  

pedagogických a nepedagogických zamestnancov,  
rodičov a priateľov školy  

na oslavy 

70. VÝROČIA  
ZÁKLADNEJ ŠKOLY  

V BANKE 
Program osláv: 

 Piatok 22. júna 2007   
  900 -  1200  hod.  NOHEJBALOVÝ TURNAJ na školskom ihrisku pre 
    žiakov a rodičov poriada Nohejbalový klub Banka. 
  1800 -  2000  hod. OTVORENIE VÝSTAVY fotografií z histórie školy a 
    prehliadka školy pre verejnosť. 

 

 Sobota 23. júna 2007   
  1600  hod.  OFICIÁLNE OSLAVY JUBILEA ŚKOLY na školskom 
    ihrisku, kultúrny program, prehliadka školy. 
  1800  hod.  SLÁVNOSTNÝ SPRIEVOD od školy na futbalové 
    ihrisko. 
  1900  hod.  ZÁBAVA na futbalovom ihrisku v spolupráci s 
    Poľovníckou spoločnosťou Striebornica, Skupina 
    Banka. Do tanca a na počúvanie hrá country kapela 
    MUSTANG BAND. 
 

 Nedeľa 24. júna 2007   
  1000 -  1200  hod.  
   a 1400  -  1800  hod.  PREHLIADKA výstavy fotografií pre verejnosť. 


